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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig tartják még bizonytalanságban az óvodások 
szüleit?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
Kozma Ákos, az alapvető jogok biztosa vizsgálatot indított abban az ügyben, hogy 
nem sért-e jogokat az a helyzet, hogy még mindig nem születtek meg azok a 
jogszabályok, amelyek alapján a továbbiakban elbírálják azt, hogy a hatodik évüket 
betöltött gyerekek alkalmasak-e arra, hogy az általános iskolában folytassák a 
tanulmányaikat. 
Már a törvény elfogadásánál, tavaly nyáron is jeleztük, hogy az nemcsak szakmailag 
aggályos, hiszen a gyermeket ismerő óvópedagógusok és szülők helyett egy 
személytelen hivatali szervezetre bízza a döntést a gyerekek sorsáról, hanem jogi és 
szervezeti szempontból is előkészítetlen.
Sajnos igazunk volt. Bár Maruzsa államtitkár úr azt válaszolta egy semmilyen jogi 
érvénnyel nem bíró levélben, hogy valamilyen elektronikus felületre kell majd 
feltölteni a szakvéleményeket, ahol a Magas Hivatal dönt majd, persze nem a 
gyermek, hanem a papírok alapján, erről az eljárásról eddig semmilyen végrehajtási 
utasítás, jogszabály nem jelent meg eddig.
Nemcsak a szülők, hanem az általános iskolák is bizonytalanságban vannak. A 
következő évfolyamban várhatóan sokkal több gyerek kerül majd az iskolákba, hiszen
a szülők jó része nem fogja ezt a bizonytalan utat választani. Az igazgatóknak, 
tantestületeknek egy sor iskolában fogalma sincs, hogy hova ültessen le ennyi 
gyereket, és ki tartsa meg nekik az órákat.



Tisztelt Miniszter Úr! 
1. Mikor jelenik meg végre a végrehajtási utasítás, mikor tájékoztatják 

megfelelően az érintett családokat?
2. Milyen többletforrásokra számíthatnak az iskolák a megnövelt feladatok 

ellátására?

1


